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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Csoportos létszámleépítést tervez a Kormány az 
állami fenntartású Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetemen?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

Miniszter Úr is értesült arról, hogy a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem 2024. évi 
feladatellátás finanszírozása veszélybe került. Az állami fenntartású egyetem számára olyan 
alapfeladatok okoznak gondot, mint az alapbérek és a napi működési és fenntartási költségek 
kifizetése. Az intézmény vezetése értesítette Önt arról, hogy „az egyetem számára a 2024. évi 
működés finanszírozására előirányzott összeg reálértéken mintegy 40 százaléka annak, amit a 
fenntartó 20 évvel ezelőtt biztosított”, és „a hiány mértéke olyan nagy, hogy többletfinanszírozás 
nélkül csoportos létszámleépítést kell végrehajtani.”

Már tavaly felröppent annak a híre, hogy a Kormány a megmaradt kevés állami egyetemet is 
magánosítaná. Ebből kifolyólag tárgyalások indultak a BME vezetése és a Miniszter Úr vezette 
Kulturális és Innovációs Minisztérium között az egyetem alapítványi modellváltásáról. A BME 
rossz anyagi helyzete nem új keletű, tavaly az éves költségvetésében az is szerepelt, hogy az 
egyetem a működés fenntartása érdekében az adott évben feléli minden központi tartalékát.

A hazai egyetemi világ aggódva figyeli, mit tervez a Kormány az állami fenntartásban megmaradt 
egyetemmel, melyet nem csak nemzetközi szinten jegyeznek, de sikeresen vesz részt az Erasmus+ 
és a Horizon 2020 programokban is. Nehéz ebben az elhúzódó válságban nem arra gondolni, amit a 
Kormány okozott, hogy lassú kivéreztetéssel próbálja belekényszeríteni az egyetem vezetését abba, 
hogy önként átadja az állami infrastruktúrát a dolgozóival együtt egy várhatóan fideszes vezetésű 
magánalapítványnak.



Czigány Tibort, a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem még regnáló rektorát már 
nyomorgatta a hatalom, amikor nemrég bejelentette, hogy a második rektori ciklus megpályázására 
a pályázatát be sem adta. De a Kormány az egyetem mintegy 650 dolgozójának véleményét sem 
akarja tudomásul venni, akik elutasítják, hogy a vezetés nélkülük döntsön a modellváltásról. 

Ezzel kapcsolatban kérjük Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseinkre!

Első lépésben mekkora egyszeri költségvetési támogatást tervez nyújtani a Kormány a BME-nek,
hogy az intézmény pénzügyi egyensúlyba kerüljön a 2024-es évre? Továbbá mit tesz Miniszter Úr a
következő  három  hónapban  annak  érdekében,  hogy  a  BME  feladatellátása  biztosított  legyen
szeptembertől a következő két szemeszterben?

Csoportos  létszámleépítést  tervez  a  Kormány  az  állami  fenntartású  Budapesti  Műszaki  és
Gazdaságtudományi Egyetemen?

Ha nem Ön, akkor ki viseli a felelősséget az állami kézben maradt felsőoktatási intézményekért? Ön
miért nem vesz részt az állami egyetemek vezetésével folyó tárgyalásokon? Ha maga helyett Hankó
Balázs felsőoktatásért  felelős államtitkárt  nevezi meg, akkor miért  nem kap a helyettese szabad
mandátumot  arra,  hogy  az  egyetem  vezetése  által  felmerült  összes  témában  egyeztetést
folytathasson?

Miniszter  Úr,  mikor  rendezik  az  állami  egyetemek  oktatóinak  a  béremelését?  Továbbá  milyen
jogszabály  tiltja  azt,  hogy  az  állami  egyetemek  dolgozóinak  béremelése  inflációkövetően
emelkedjen?

Szerepel a Kormány tervei között a BME magánosítása?

 

Várjuk megtisztelő válaszát!

 

Budapest, 2024. május 7.                                                   Bakos Bernadett és Kanász-Nagy Máté
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